
Ve dnech 15. a 16. října 2010 budeme už po šesté volit zastupitelstvo obce. Zatímco volby do poslanecké 
sněmovny, evropského parlamentu nebo do zastupitelstva kraje jsou si velmi podobné, volby do zastupitelstva 
obce se od nich v něčem liší. Proto si způsob těchto voleb trochu připomeneme. 

Vyzvali jsme všechny volební strany, aby nám v tomto předvolebním čísle Ozvěn představily své kandidáty a 
svůj program. Otiskujeme proto na následujících stránkách příspěvky čtyř stran, které nám je dodaly (pátá strana 
byla také oslovena, ale příspěvek neposlala). 

Nejpozději 3 dny před volbami dostane každý volič hlasovací lístek. Lístek je jeden a jsou na něm vedle sebe 
sloupce s kandidáty jednotlivých volebních stran. V naší obci se k volbám zaregistrovalo 5 volebních stran, na 
hlasovacích lístcích je tedy 5 sloupců. V každém sloupci může být nejvýše 15 kandidátů, protože v naší obci 
volíme 15 zastupitelů. Vedle jména každé volební strany je větší čtvereček. A vedle každého jména kandidáta je 
pak menší obdélníček.



Vážení spoluobčané,
dovolte nám představit hlavní cíle, se kterými sdružení 

nezávislých kandidátů „Hasičů“ vstupuje do komunálních voleb. 
Víme, že obecní rozpočet není dostatečný pro zajištění všeho, co 
nám v obci chybí a sužuje život.  Svou prací bychom proto chtěli 
zefektivnit čerpání fondů Evropské unie a především co nejvíce 
urychlit stavbu vodovodu a kanalizace, jak v okrajových částech 
Ondřejova, tak i v Turkovicích a Třemblatech. 

Teprve potom, co se podaří vyřešit tyto dva velké projekty, bude 
možné se v dostatečné míře věnovat i jiným záležitostem, jako 
jsou například opravy komunikací. Rádi bychom svým působením 
vnesli do rozhodování o obecních záležitostech nové názory a 
nadřadili zájmy celé obce potřebám a zájmům jednotlivců.

1. Neumann Martin Ing., 27 let, telekomunikační specialista, 
Ondřejov
2. Šafra Jan, 53 let, soukromý podnikatel, Ondřejov

jen jeden hlasovací lístek, jinak je hlas neplatný.
Staří a nemocní lidé mohou požádat obecní úřad, 

aby v den voleb k nim domů přišla komise s přenosnou 
volební schránkou.

Volební komise spočítá hlasy pro každého 
kandidáta. Potom sečte hlasy pro všechny kandidáty 
jedné strany a tak zjistí počet hlasů pro celou stranu.

Tyto výsledky pošle na Český statistický úřad, kde 
se dělají všechny další výpočty.

Nejprve se vyřadí ty volební strany, v kterých je 
průměrný počet hlasů na jednoho kandidáta menší než 
5 % průměru pro všechny strany. 

Potom se vypočítá, kolik míst v zastupitelstvu 
každá strana dostane. Způsob, jak se to vypočítá, je 
složitý a nebudeme ho tu popisovat. Přibližně platí, že 
kolikrát víc hlasů strana dostane, tolikrát víc dostane i 
míst v zastupitelstvu.

Místa v zastupitelstvu, která strana dostane, se pak 
přidělují jejím kandidátům v pořadí, jak jsou napsáni 
na kandidátce, ne podle toho, kolik dostali hlasů. Ale 
když někdo dostane aspoň o 10 % větší počet hlasů než 
je průměr jeho volební strany, „přeskočí dopředu“. 
Například když strana má 10 kandidátů a celkem 2500 
hlasů, je průměr 250 hlasů na kandidáta. Jestliže jeden 
nebo víc kandidátů této strany dostal aspoň 275 hlasů 
(tj. o 10 % víc než průměr), přeskočí dopředu a místa 
v zastupitelstvu se přidělují napřed jim a až pak podle 
pořadí ostatních na kandidátce. 

Jak je vidět, zpracování voleb je složité. Pro voliče 
je ale důležité, aby si vybral správně, aby zvolil poctivé 
lidi, kteří pro naši obec budou dobře pracovat 
následující čtyři roky.

a) Na hlasovacím lístku může volič volit jednotlivé 
kandidáty tak, že v obdélníčku

 (je jedno jestli +, nebo ×). Celkem smí 
takto označit , jinak je lístek neplatný. 
Může označovat kandidáty z jedné strany nebo 
z různých stran, to je jedno. Tento způsob umožňuje 
vybírat jednotlivé lidi, ke kterým máte důvěru, bez 
ohledu na to, ke které straně patří, a je proto vhodný 
zvlášť pro menší obce, kde se lidé znají.

b) Volič může také 
. 

To je stejné, jako by volil všechny kandidáty této 
strany. Takto smí označit , jinak 
je lístek neplatný.

c) Volič může konečně označit křížkem jednu 
stranu a dále nejvýše 15 kandidátů z libovolných jiných 
stran. Tím zvolí především tyto jednotlivě označené 
kandidáty a dále zbytek do 15 z kandidátky označené 
strany v pořadí, jak je uvedeno. Například označí-li 
volič 13 jednotlivých kandidátů a pak volební stranu 
XY, znamená to, že volil těchto 13 kandidátů a kromě 
toho dva první kandidáty strany XY. Tento způsob je 
ale složitý. 

Volič dostane v hlasovací místnosti úřední obálku. 
Za plentou do ní vloží hlasovací lístek a pak obálku i 
s lístkem vhodí do volební schránky. V obálce smí být 



Vážení spoluobčané,
Sdružení přátel Ondřejova je společenství nás občanů On-

dřejova a jeho místních částí Turkovic a Třemblat. Vzniklo na zá-
kladě blížících se voleb do obecních zastupitelstev. Našim hlavním 
cílem je zajištění správného fungování obce od úklidu až po velké 
investiční akce. Jsme znepokojeni současnou situací a v žádném 
případě nechceme, aby tento neudržitelný stav pokračoval. 
Ohlédněte se sami, co se v minulých čtyřech letech v obci povedlo 
a jestli jste spokojeni, s tím jak obec funguje, jak se rozvíjí a jaká 
je výstavba. Za poslední volební období se značně investovalo, ale 
bez významnějších dotací. Proto za roky naspořené obecní úspory 
v řádech miliónů jsou utraceny a nyní nám pro investiční spolu-
účast na vodovodu  a kanalizaci budou chybět. Samospráva obce 
v žádném případě nefunguje tak jak by měla. Důležitá rozhodnutí 
se točí pouze kolem starosty obce a rady a navíc stávající starosta 
nedokáže delegovat pravomoci a zodpovědnost. Chce mít ve své 
kompetenci téměř vše od vydávání známek na odvoz komunálního 
odpadu až po řízení velkých staveb a to v žádném případě nemůže 
a ani nezvládá.

Naše kandidátka je sestavena z lidí, kterým skutečně není 
lhostejný chod obce a jeho současná situace a jsou ochotni více či 
méně přiložit ruku k dílu tak, abychom se konečně pohnuli kupře-
du. Hlavním představitelem – lídrem a zároveň kandidátem na 
nového starostu obce Ondřejov je pan Karel Znamenáček, trvalým 
pobytem Na Křížku , Ondřejov. Má dlouholeté zkušenosti na pozi-
ci generálního ředitele velkých firem v oblasti gastronomie. Je to 
člověk s přehledem, praktický a rozhodný a má výborné reference 
na práci s lidmi a na vyjednávací schopnosti. Právě poslední 
vlastnost Karla Znamenáčka bude důležitá v následujícím období 
při shánění a vyjednávání dotací. Samozřejmé je, že v tom nene-

3. Šandera Daniel, 34 let, soukromý podnikatel, Třemblat
4. Tesařík Miroslav, 25 let,zemědělec, Ondřejov
5. Keclík Martin, 28 let, hasič, Ondřejov
6. Křenařová Jana, 22 let, administrativní pracovnice, Třemblat
7. Novotná Markéta, 27 let, administrativní pracovnice, Ondřejov
8. Šebková Zdeňka, 47 let, cukrářka, Ondřejov
9. Lán František, 54 let, hasič, Ondřejov
10. Keclík Tomáš Bc., 25 let, student, Ondřejov
11. Šafra Jan DiS., 28 let, administrativní pracovník, Ondřejov
12. Janoušek Miroslav, 28 let, řidič, Ondřejov
13. Kašpárek Jiří, 28 let, řidič, Ondřejov
14. Zeman Zdeněk, 22 let, zemědělec, Ondřejov
15. Novotný Jan, 34 let, automechanik, Ondřejov

je mi velkou ctí a národním svátkem, že vás mohu aktuálně 
informovat o práci výkonného výboru TJ Sokol Ondřejov. Od 
posledního čísla Ondřejovských ozvěn jsme uskutečnili většinu 
naplánovaných akcí na celý rok 2010. Po kulturních programech – 
fotbalový a maškarní ples, přišly na řadu Májové slavnosti. V tom 
samém měsíci jsme odehráli volejbalový turnaj dvojic. Soutěžilo 
10 smíšených dvojic, vítězný pár – Martina Strejčková a Jan 
Kvapil. 

V červnu se nám  vydařil Dětský sportovní den. Letos byla 
účast 180 dětí všech věkových kategorií. Mládež vystřídaly ženy, 
které se zúčastnily IV. ročníku Ondřejovské olympiády žen (  27 
závodnic – zvítězilo družstvo Neumannová Dana, Syslová Petra, 
Haišová Melanie, Caltová Daniela, Vanda Kadeřábková - 
Březinová) a následovali je muži nohejbalovým turnajem. Sedm 
družstev bojovalo o zlato.Vítězství nakonec patřilo  borcům VKV 
Ondřejov ve složení Vávra, Kölbl, Vávra. 

Novinka na sportovním poli na sebe nenechala dlouho čekat a 
náš tenisový oddíl uspořádal soutěž čtyřher. Vítězové Jiří Reček 
ml. a Roman Čihák si po právu odnesli putovní pohár. Opět velice 
vydařená sportovní akce (15 mužů + 1 žena). A aby toho nebylo 
málo organizovali jsme v ten samý den společně s TJ Sokol 
Senohraby 12. ročník běhu Hvězdonice – Ondřejov. I přes letní 
vysoké teploty 57 běžců hravě  pokořilo převýšení 270 m. Zvítězil 
David Kunčar v neuvěřitelně krátkém čase 23 minut 26 vteřin. 
Limit jedné hodiny( start – cíl) splnili naprosto všichni i Laura 
Kubrová, která byla nejmladší závodnicí (9 let ), v čase 44:13.  

Během letních prázdnin jsme neusnuli na vavřínech. Hned první 
zářijový víkend patřil volejbalistům. V tělocvičně KD se konal 
turnaj šestek, na který byly pozvány také týmy z Hrusic a 
Mnichovic (celkem pět týmů). Symbolické zlato si odvezl tým 
Hrusic. A další týden tenisový oddíl pořádal tradiční ONDRCUP. 
V letošním roce se zvýšil zájem o tento sport v naší obci (10 
nových členů ) a zřejmě i díky tomu se turnaje zúčastnilo 17 hráčů 
tenisu. Vítězem Ondrcupu se stal Radek Novotný. A bylo se na co 
dívat. Koncem měsíce září ( neděle 26. 9. 2010 ) bychom rádi 
uspořádali závody předškoláků – závody s Medvídkem Pú.

Tolik ke sportovnímu dění a následuje malá změna. Řekněme 
změna politická.... Blížící se volby do obecního zastupitelstva 
nejsou našim členům lhostejné. Ve dnech 15. 10. – 16. 10. 2010 
půjdete k volbám, a protože se opět ucházíme o vaši přízeň, 
předkládáme vám kandidátku se stručnými osobními údaji 
kandidátů:

1. Josef Lanzendörfer-58 let, advokát
2. Jana Dudinská – 32 let, OSVČ
3. David Kvapil- 32 let, OSVČ
4. Jaroslav Křeček ml. – 29 let, OSVČ
5. Jiří Staněk ml. – 36 let, farmaceutický reprezentant
6. Dana Novotná – 35 let, učitelka
7. Hedvika Hrubá – 35 let, OSVČ

S naším volebním programem budete mít příležitost se seznámit 
na vývěsce TJ Sokol Ondřejov a na našich webových stránkách.
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1. RNDr. Martin Macháček, CSc., 61 let, starosta, Ondřejov
2. Ing. Pavel Vorreiter, 42 let, projektant, Třemblat
3. Ing. Václav Beránek, 48 let, technik, Ondřejov
4. Vratislava Vomáčková, 42 let, učitelka, Turkovice
5. František Lanžhotský, 68 let, důchodce, Ondřejov
6. Ing. Jaroslava Kozáková, 64 let, důchodkyně, Ondřejov
7. Přemysl Uchytil, 60 let, podnikatel, Ondřejov
8. Miloslav Tlamicha, 59 let, technik, Třemblat
9. Ivana Sedlmajerová, 44 let, vedoucí pošty, Ondřejov
10. Jakub Vodrhánek, 33 let, vedoucí technických služeb, Ondřejov
11. Martin Padevět, 32 let,stavební technik, Ondřejov
12. Ing. Tomáš Kiefer, 37 let, stavební inženýr, Třemblat
13. Renáta Schücková, 65 let, důchodkyně, Ondřejov
14. Jiřina Havlíčková, 60 let, důchodkyně, Ondřejov
15. Eva Palmová, 74 let, důchodkyně, Ondřejov

Volby do zastupitelstva obce jsou za dveřmi, končí volební ob-
dobí, o vaše hlasy se ucházejí všechny volební strany. Jednou z 
nich je i naše strana Ondřejov-Třemblaty-Turkovice, která v 
minulých volbách získala nejvíc hlasů. Máme tedy největší 
odpovědnost a musíme skládat účty. Podívejme se proto, co se za 
uplynulé čtyři roky podařilo a co ne. Protože paměť je krátká, pro-
cházeli jsme výdaje z účetnictví za poslední 4 roky a vybírali jsme 
z nich jen ty, které byly spojeny s novými věcmi nebo s většími 

cháme Karla Znamenáčka samotného a budeme mu nápomocni. 
Proto potřebujeme ale Vás, Vaše hlasy voličů.

Několik dalších kandidátů našeho sdružení se v tuto dobu podílí 
na spravování obce jako zastupitelé, nebo členové osadního výbo-
ru. V následujícím volebním období hodláme také aktivně spolu-
pracovat s ostatními sdruženími kandidátů, kteří mají shodný nebo 
podobný volební program.

Co chceme v následujícím období dokázat?
Upřímně řečeno nestojíme vůbec před lehkým úkolem a to 

z toho důvodu že obec Ondřejov není v příliš dobré kondici a situa-
ce ve státě není z hlediska investic z důvodu úsporných opatření ta-
ké růžová. Zároveň je to pro nás výzva, abychom dokázali, že i 
v této době může obec fungovat důstojněji. 

Naším hlavním cílem je pro občany zajistit zejména kvalitní zá-
kladní obslužnost. To znamená, zimní a letní údržbu obecních ko-
munikací, chodníků a veřejných prostor, dále aby v obci fungovala 
prodejna potravin a smíšeného zboží, řešení veškerých odpadů, in-
tegrovaná doprava, praktický a zubní lékař, základní škola a 
školka, podporovat sportovní a volnočasové aktivity a dobrovolné 
spolky.

Z investičních akcí je naší prioritou postupné řešení kanalizace 
a podružných řadů vodovodu a to samozřejmě ve všech třech míst-
ních částech. Jelikož tyto akce představují částky několika desítek 
miliónů korun, budeme aktivně žádat a jednat o dotacích s pří-
slušnými organizacemi státní správy či jiných fondů. Za místní 
část Turkovice musíme v prvé řadě a co nejrychleji dotáhnout 
projekt na kanalizaci do zdárného konce, protože jinak není možno 
provést územní rozhodnutí, stavět a ani žádat o dotace. Za celé vo-
lební období vedení obce v čele s panem starostou uvedený projekt 
nezajistilo.

Bohužel slibované dotační prostředky z ministerstva zeměděl-
ství na realizaci kanalizace a vodovodu, jak prezentuje současný 
starosta obce, nejsou  skutečně zajištěny a stavět se tedy v nejbližší 
době nemůže (pokud se rada obce nerozhodne provést stavbu na 
dluh). Dále se hodláme zaměřit na  rekonstrukce budov v majetku 
obce. Rozsah bude opět záviset na získaných finančních prostřed-
cích. Hodláme také zrealizovat studie řešení prostor náměstí v On-
dřejově, Turkovicích a pokud bude zájem i místní části Třemblaty. 
Na základě nejlepšího řešení se opět pokusíme sehnat dotaci na 

vlastní realizaci, neboť se domníváme, že by se měla každá obec 
pochlubit upraveným kouskem veřejného prostranství podobně ja-
ko například v nedalekých Pyšelích.

S investicemi by se dalo ještě pokračovat, ale držme se pro za-
čátek při zemi.

Závěrem bychom Vám chtěli jménem našeho sdružení podě-
kovat za to, že jste věnovali několik minut v dnešní uspěchané do-
bě tomuto článku a zároveň věříme, že Vám pomůže 
v rozhodování  při volbě nového obecního zastupitelstva.

Za Sdružení přátel Ondřejova

1. Karel Znamenáček, 62 let, osoba samostatně výdělečně činná, 
Ondřejov
2. Josef Brabec, 36 let, vedoucí provozu, Turkovice
3. Daniela Caltová, 38 let, prodavačka, Turkovice
4. Jan Brabec, 34 let, servisní technik, Turkovice
5. Jana Sinanovičová, 52 let, podnikatelka, Turkovice
6. Jiří Kroupa, 54let, živnostník, Turkovice
7. Jiří Srna, 32 let, zedník, Turkovice
8. Josef Calta, 69 let, důchodce, Turkovice
9. Jana Dvořáková, 33 let, referentka, Turkovice
10. Martin Staněček, 48 let, osoba samostatně výdělečně činná, 
Turkovice
11. Mgr. Naděžda Brabcová, 66 let, důchodkyně, Turkovice
12. Miloš Müller, 43 let, truhlář, Turkovice
13. Petr Jahelka, 39 let, vedoucí zákaznického oddělení, Turkovice
14. Jan Vaněk, 21 let, voják, Turkovice
15. František Srna, 31 let, automechanik, Turkovice



opravami a rekonstrukcemi (neuvádíme tedy běžné opravy např. po-
ruch veřejného osvětlení, výtluků místních komunikací apod.). Vý-
znamnější investice (přes 300 000 Kč) jsou vytištěny tučně.

• výměna popraskaných komínů plynových kotlů na budově 
zdravotního střediska

• nákup nových monitorů pro OÚ 
• přivedení kabelů veřejného osvětlení na stavební pozemky obce
• výměna oken v požární zbrojnici Ondřejov
• dopravní zrcadla a dopravní značky na místních komunikacích
• nákup pozemku v Luční ulici (302 m2 za 30 200 Kč)
• oprava střechy a okapu na budově zdravotního střediska
•
• nové oplocení dětského hřiště v Ondřejově
• nová autobusová čekárna na zastávce U pily
• dokončení přístavby požární zbrojnice v Třemblatech
• nákup sněhové frézy pro zimní údržbu chodníků
• energetický audit budovy Obecního domu (příprava na dotaci)
• domek na nářadí na hřišti v Turkovicích
• začátek rekonstrukce hasičského auta
•

V podstatě to byly samé drobnosti, největší byla výměna polovi-
ny oken v budově základní školy, které už byly na pokraji své 
životnosti (přibližně třetinu nákladů uhradila dotace Středočeského 
kraje). O přístavbu hasičárny v Třemblatech se svou prací velmi za-
sloužili třemblatští hasiči. Začali jsme podnikat kroky k získání do-
tací na zateplení obecních budov - první zjišťování jejich 
energetické náročnosti. 

 úspory na účtech obce vzrost-
ly z 6,5 mil. na 8,9 mil. Kč, tedy přibližně o 2,4 mil. Kč. Majetek 
obce (celková účetní aktiva) vzrostl v roce 2007 o 3,2 mil. Kč; 
kromě toho o dalších 518 000 Kč vzrostl náš majetkový podíl na 
Regionu Jih.

• projekt rekonstrukce rybníku v Družstevní ulici
• výměna vrchního vedení veřejného osvětlení v Turkovické (ho-

lý a prověšený vodič, který při každém větším větru zkratoval, 
byl vyměněn za izolovaný kabel)

• výsuvný žebřík pro hasiče
• uložení nového kabelu veřejného osvětlení na horní stranu ná-

městí a do Průběžné ulice (k těmto kabelům jsme letos připo-
jovali nové lampy)

• energetický audit budovy mateřské školy (příprava pro dotaci)
•
• zahradní malotraktor pro sekání veřejných prostranství
• počítače pro OÚ
• další dopravní značení a zrcadlo
•
• zateplení střešního pláště hasičárny v Ondřejově
• projekt rozšíření veřejného osvětlení
• odkoupení uličky u základní školy a vypořádání pozemku za-

stavěného přístavbou školy
• stavební úpravy v mateřské škole: rozšíření herny v přízemí 

a výstavba šaten na místě dosavadní knihovny, výměna svítidel 
a nová podlahová krytina v přízemí; na základě těchto úprav se 
provoz mateřské školy rozšířil z prvního patra Andresovy vily 
na celou budovu

• měřiče rychlosti v Ondřejově a Třemblatech
• rekonstrukce rozvaděče veřejného osvětlení v Ondřejově

• přesun autobusové zastávky v Třemblatech z nepřehledné zatáč-
ky k pomníku

• nástupní ostrůvek a čekárna na zastávce v Turkovicích
•

Hlavní investicí roku 2008 byl nákup pozemku o výměře 
3 809 m2 za 3,809 mil. Kč pro budoucí stavbu školy. I když v tuto 
chvíli není kapacita naší základní školy ještě naplněna (zcela na-
plněna je jen kapacita školní jídelny), děti přibývají a musíme počí-
tat s tím, že stará budova školy za několik let nebude stačit. 
Pozemek v ulici Pod Hřištěm je pro stavbu školy velmi vhodný: je 
poměrně blízko centra obce,  nedaleko je sportovní areál Sokola a 
v téže lokalitě je i pozemek o výměře 2500 m2 ve správě Pozem-
kového fondu, který může obec bezplatně získat, až bude odblo-
kován bývalý církevní majetek.

Na zateplení střechy hasičárny v Ondřejově se velmi podíleli sa-
mi ondřejovští hasiči.

Další důležitou akcí bylo rozšíření prostor pro mateřskou školu. 
Ve stávajících prostorách školky bylo podle hygienických předpi-
sů místo jen pro polovinu dětí, které školku navštěvují. 
Kdybychom tedy prostory nerozšířili o přízemí, museli bychom 
polovinu žádostí o přijetí odmítnout. Místo toho jsme pro tento 
školní rok (2010/2011) mohli přijmout všechny děti z Ondřejova 
Třemblat, Turkovic a Lensedel, jejichž rodiče o to požádali. Tím se 
může chlubit jen málokterá obec v okolí Prahy.

Také v roce 2008 jsme dostali dotaci na okna ve škole a dále do-
taci na pořízení radarových měřičů rychlosti. Bohužel měřič 
v Třemblatech dlouho nesloužil: asi po třech měsících ho neznámý 
pachatel odmontoval a ukradl. 

 přestože jsme koupili pozemek za 3,8 
mil Kč, úspory na účtech obce poklesly v roce 2008 jen o 736 000 
Kč na na 8,19 mil. Kč. Majetek obce vzrostl v roce 2008 o 4,6 mil. 
Kč, k tomu náš majetkový podíl v Regionu Jih vzrostl o dalších 
337 000 Kč.
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• nákup a rozmístění 12 plastových košů na odpadky
• odkoupení pozemku v Třemblatech ("V Křovinách") pro přístu-

povou cestu do obecního lesa (256 m2 po 130 Kč/m2)
•
• oprava střechy a podbití kulturního domu
•
• nákup a rozmístění 8 laviček v Turkovicích a Třemblatech
• oprava hřbitovní zdi
• výpočetní technika pro obecní úřad (počítače, tiskárna 

s kopírkou)
• jevištní technika pro kulturní dům (dataprojektor, reflektory, 

stmívač a ovládací pult)
• vybavení obecního úřadu použitým nábytkem z banky (jen za 

odvoz) a kuchyňskou linkou
• mříže na okna v sálu KD
• projekt místní komunikace pro lokalitu pod Břešťákem
• generální oprava nádrže hasičského auta
• výměna poloviny plotu okolo horní zahrady školky
• přesun dvou zastávek v Třemblatech - Lipská
•
• šatna v požární zbrojnici v Turkovicích
• vybudování nájezdu z ulice Větrná na silnici
•

Hlavní akcí roku 2009 byla jednoznačně rekonstrukce a zatep-
lení kulturního domu a jeho vybavení tepelným čerpadlem; k tomu 
byly doprovodné výdaje na další opravy a na vybavení. Na to jsme 
dostali dotaci přibližně 3,5 milionu. Druhou nákladnou akcí byla 
rekonstrukce bývalého obecního úřadu v Průběžné na školní druži-
nu (nová okna, sociální zařízení včetně sprchy, nové instalace 
vodovodu, kanalizace a elektro). Obě budovy bylo nutné zrekon-
struovat ze dvou důvodů. Za prvé, byly dost zchátralé: hrubá stav-
ba sice vydrží staletí, ale třeba okna v bývalém obecním úřadě se 
už nedala otvírat ani zavírat. A druhý důvod je ten, že jsme potře-

bovali nové prostory pro děti: aby se mohla rozšířit školka, muse-
la se z její budovy vystěhovat družina a knihovna, a to vyžadovalo 
přestěhování obecního úřadu do nových prostor. 

I v tomto náročném roce jsme zvládli několik menších akcí: vý-
jezd z ulice Větrná, stěhování zastávek v Třemblatech, část plotu 
ve školce nebo odkoupení cesty v Třemblatech.

Jak jsme hospodařili: úspory na účtech obce silně poklesly 
z 8,19 mil. Kč na 0,86 mil Kč, tedy o 7,33 mil. Kč, protože část do-
tace na KD jsme dostali až v roce 2010. Majetek obce vzrostl v ro-
ce 2009 o 3,6 mil. Kč, k tomu majetkový podíl v Regionu Jih 
o dalších 1,47 mil. Kč. A to vše bylo v roce krize, kdy daňové pří-
jmy obce poklesly proti roku 2008 o přibližně 1,8 milionu korun.

• výčepní pult vedle sálu KD
• nákup ojetého auta pro obecní úřad
•

•
•

• výměna oken v požární zbrojnici v Turkovicích
• zpevněná vrstva asfaltového obrusu na 4 místní komunikace 

(Pod Hřištěm, Luční, Na Rybníku a Turkovice)
•
• výměna jižních oken ve zdravotním středisku a v 1. třídě
•
• restaurování pomníku sv. Ondřeje
• dešťová kanalizace v ulici Sukdolská
• návrh změny územního plánu
• výběrové řízení na dodavatele vodovodních a kanalizačních řa-

dů a ČOV
•
•

•

V tuto chvíli se ještě pracuje na rekonstrukci rybníku v Druž-
stevní, dokončuje se i veřejné osvětlení v ulici U Bytovek, jinde je 
už dokončeno. V letošním roce čerpáme zbývající dotace, jejichž 
přidělení jsme si "odpracovali" v předchozích letech: je to dotace 
na část veřejného osvětlení, dotace na zateplení školky a dotace na 
rekonstrukci rybníku. Nově jsme dostali ještě dotaci na restau-
rování pomníku sv. Ondřeje, především jeho podnože z čeveného 
pískovce, která je v havarijním stavu. 

Se zateplením školky souvisí další, neočekávané práce: rekon-
strukce shnilých stropů a elektroinstalace v 1. patře. 

 s penězi jedeme na doraz, ale 
držíme se. Ke dni 2. října 2010, kdy připravuji Ozvěny do tisku, m-
áme na účtě zůstatek 954 000 Kč a čerpali jsme úvěr ve výši 
550 000 Kč na opravu stropu ve školce, takže jsme přes všechny 
velké akce stále o 404 000 Kč "nad vodou". Ovšem na jedné 
straně nás čekají ještě velké výdaje a na druhé straně dostaneme 
vyplacené dotace na zateplení školky a na odbahnění rybníku. Je 
třeba vzít v úvahu, že i v letošním roce jsou daňové příjmy obce 
nižší než v roce 2008. 




